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Oprichting 
De stichting is opgericht op 9 juli 2019 door middel van het passeren van de acte tot het vaststellen 
van de statuten bij het notariaat Harmsma, zetelend in Joure. De bestuursleden bij de oprichting zijn: 
Jan Ykema, Martin Dijkhoff en Bert de Jager. De acte is ingeschreven bij de Kamer van Koophandel 
per 10 juli 2019. Registratie bij de belastingdienst heeft plaatsgevonden op 12 juli 2019. 
 
Oorsprong oprichting  stichting 
Het Nannewiid wordt als meer geconfronteerd met een natuurlijk verveningsproces. Dat past 
weliswaar bij de oorsprong van het meer dat eeuwen geleden door het uitgraven van veen is 
ontstaan maar heeft als gevolg dat door dat verveningsproces de diepte van het meer afneemt. Door 
eerder getroffen ecologische maatregelen is de waterkwaliteit van hoog niveau. Maar ondanks het in 
1995 uitbaggeren van het meer heeft het verveningsproces opnieuw gezorgd voor een aanmerkelijke 
vermindering van de diepte waardoor oever – en waterrecreatie sterk onder druk staan. Dat heeft de 
ondernemers gelegen met kampeerbedrijven aan het meer, restaurant met verhuurmogelijkheden 
van een diversiteit van boten, strand en zwemgebruikers, eigenaren van recreatiewoningen aan het 
meer, de dorpsbewoners van de meest direct dorpen van Oudehaske, Sintjohannesga en Rottum 
doen besluiten een burgerinitiatief te ontwikkelen om het probleem van de vervening aan te pakken 
waarbij de ecologische kwaliteiten van de natuur zoveel als mogelijk is in stand worden gehouden.  
 
Doelstelling stichting 
De stichting heeft als doel het opwaarderen  en vervolgens handhaven van de natuur –   en 
recreatieve waarden van het Nannewiid en omgeving. En voorts al hetgeen daarmee rechtstreeks of 
zijdelings verband houdt of daartoe bevorderlijk kan zijn, alles in de ruimste zin van het woord.  
 
Bestuurssamenstelling 
Het bestuur van de stichting is in 2019 definitief gevormd. Het bestuur bestaat  -   zoals in de statuten 
is vastgesteld  - uit Jan Ykema als voorzitter, Martin Dijkhoff als secretaris en  Bert de Jager als 
penningmeester. Het bestuur is aangevuld met de bestuursleden Roel van den Beuken, Anne Henk 
Ploegstra, Roel Speelman, Piet Hospes en Henk Gemser. In het bestuur zijn de belangen verenigd van 
alle partijen die een rol van betekenis hebben in het in stand houden van het Nannewiid. Te weten 
plaatselijk belang Oudehaske, bewonersgroepen van aan het Nannewiid grenzende straten 
(Wiidswal, Nannehof en Reidkraach), recreatieondernemers, WARENA en een vertegenwoordiging 
van  de Plaatselijk Belangen van de eveneens aan het Nannewiid grenzende dorpen Sintjohannesga 
en Rottum. Piet Hospes is als bestuurslid in 2020 toegevoegd als vertegenwoordiger van het dorp 
Rottum dat eveneens grenst aan het Nannewiid aan de zuidzijde van het meer. 
 
RSIN 

Het rechtspersonen - en  samenwerkingsverbanden Informatienummer is  8602.38.799. De stichting 
is ingeschreven bij de Kamer van Koophandel onder nummer 75325055. Het fiscaal nummer van de 
stichting is 860238799. De contactgegevens van de instelling zijn M.Dijkhoff – Turfkoer 15 – 
8465RT Oudehaske – mobiel bereikbaar onder 06 48138216 met als mailadres 
info@nannewiid.org 

Beleidsplan  
 
Door het bestuur is een beleidsplan vastgesteld in zijn vergadering van 27 maart 2020. Het 
beleidsplan van de stichting is opgenomen in de stichtingsinfo in de werkende website onder de 
naam met URL. Nannewiid.org  
 

mailto:info@nannewiid.org


 
Activiteiten 2021 
 
Net als in het jaar 2020 heeft ook dit jaar grotendeels gestaan in het teken van het coronavirus en de 
beperkingen die dat  voor velen heeft gehad. Die beperkingen hebben invloed gehad op het bereiken 
van de doelstellingen van de stichting. Een van de belangrijkste peilers van wat de stichting wil 
bereiken waren vooral bedoeld op het tot stand brengen van een integraal gebiedsplan. De 
oorspronkelijke planning voor het realiseren daarvan was een afronding daarvan in het voorjaar van 
het afgelopen jaar 2021. De vertraging door corona heeft er toe geleid dat de planning aanmerkelijk 
moest worden bijgesteld. In gezamenlijk overleg met de samenwerkende partners (gemeente DFM, 
provincie Fryslan, wetterskip Fryslan en Staatsbosbeheer) is de planning door het Ingenieursbureau 
Witteveen en Bos als opdrachtnemer voor de samenstellen van het gebiedsplan bijgesteld. De koers 
werd nu gericht op afronding in het najaar van 2021. De subsidiërende partners in ons gebiedsproces 
i.c. de gemeente De Fryske Marren en de provincie Fryslan hebben ingestemd met deze vertraging in 
het opleveren van het einddocument.   
 
De eerste maanden van 2021 zijn gericht geweest op de vertaalslag van de opbrengsten van de 
bijeenkomsten waar inwoners van de betrokken dorpen en andere betrokken instellingen ideeën, 
wensen, denkbeelden, ontwikkelrichtingen hebben ingebracht in welke richting het Nannewiid e.o. 
zich in recreatieve zin zou kunnen ontwikkelen. Uiteraard in het perspectief dat die toekomstige 
recreatieve ontwikkeling in balans wordt uitgewerkt met de natuurlijke omgeving van het meer.  
De inbreng van de betrokkenen is verwerkt in referentiebeelden en kaartmateriaal  en vertaald naar 
een concept gebiedsplan dat als grondslag zou dienen voor een terugkoppeling naar de inwoners van 
de dorpen, stakeholders en andere betrokken partijen. Deze bijeenkomst die oorspronkelijk in het 
voorjaar van 2020 stond gepland, kon door de coronabeperkingen geen doorgang vinden. Deze 
terugkoppeling is verplaatst tot voor de zomer omdat de coronamaatregelen lang hebben 
doorgelopen in het voorjaar waardoor een fysieke bijeenkomst niet verantwoord kon worden 
georganiseerd.  
 
In de aanloop naar de zomer werden de coronamaatregelen langzaam maar zeker afgebouwd door 
een beduidende afname in aantallen besmettingen. Dit heeft het mogelijk gemaakt de 
voorbereidingen te vervolgen en het concept gebiedsplan voor te leggen aan de projectgroep 
(gemeente, stichting, wetterskip en Staatsbosbeheer) ter bespreking en aansluitend aan het bestuur 
van de stichting. Na het verwerken van de gemaakte opmerkingen, kanttekeningen, aanvullingen en  
verduidelijkingen door de deelnemende gesprekspartners is het concept gebiedsplan vrijgegeven 
voor de terugkoppeling naar bewoners, PB’s van de aanliggende dorpen en belanghebbende 
organisaties. Deze terugkoppeling heeft op 8 juli 2021 plaatsgevonden. Deze terugkombijeenkomst is 
verrassend goed bezocht (56 deelnemers)  en de resultaten van het voorliggende proces in de vorm 
van het concept gebiedsplan zijn positief ontvangen.  
 
In de aanloop naar de terugkoppelbijeenkomst voor bewoners van de dorpen Oudehaske, 
Sintjohannesga, Haskerhorne en Rottum en andere betrokken partijen is o verleg gevoerd met alle  
grondeigenaren  over de gevolgen van het gebiedsplan voor hun eigendommen. Zowel aan de 
zuidkant van het Nannewiid, de oostkant, west – en noordwestkant zijn de eigenaren geïnformeerd. 
Uitgangspunt in de gesprekken is steeds geweest informeren en begrip creëren vanuit het 
uitgangspunt dat het om plannen gaat die nog verder moeten worden uitgewerkt. En dat in die  
uitwerkingsfase de betrokken partijen daarbij zullen worden betrokken. De gevolgen van m.n. de 
infrastructurele aanpassingen en het maken van een waterberging in het gebied tussen Rottum en 
Oudehaske aan de zuid – en oostkant van het Nannewiid zijn tamelijk ingrijpend en vergen een 
zorgvuldig proces in de aanpak tot uitwerking.   
 
 



De resultaten van  de terugkoppelbijeenkomst zijn verwerkt in het concept gebiedsplan waarna  het 
bestuur in het najaar van 2021 (1 november) het integraal gebiedsplan heeft vastgesteld. Hiermee 
kwam een eind aan de vruchtbare samenwerking met het Ingenieursbureau Witteveen en Bos uit 
Heerenveen. Dit ingenieursbureau heeft onder moeilijke omstandigheden ten gevolge van de 
coronapandemie de opdracht tot tevredenheid uitgevoerd en opgeleverd binnen het 
overeengekomen budget.  
 
Ten einde het gebiedsplan met de contouren van de toekomstig gewenste ontwikkeling van het 
Nannewiid e.o. verder te brengen, is het overleg gezocht met de eerder in het proces betrokken 
partijen als gemeente De Fryske Maren en de provincie Fryslan over hoe nu verder. Immers de 
contouren van wat verwerkt is in het gebiedsplan moet daarna zijn vertaling vinden naar de 
uitwerking daarvan in de vorm van een uitvoeringsplan met een financieringsopzet. Deze uitwerking 
vergt een professionele aanpak in de vorm van regie op de uit te werken onderdelen in een 
gebiedsproces. Een gebiedsproces waarbij op al die verschillende onderdelen de samenwerking 
wordt gezocht met betrokken partijen als Staatsbosbeheer, Sportvisserij Federatie, Vrienden van het 
Nannewiid, it Fryske Gea e.a.. Maar ook een gebiedsproces waarin het op diepte brengen van het 
Nannewiid het meest essentiële onderdeel daarvan moet zijn. Immers daarin schuilt het grootste 
knelpunt voor het terugbrengen van de recreatieve potentie van het Nannewiid e.o. Hierbij zijn 
antwoorden noodzakelijk op vraagstukken als de vraag om het gehele meer te baggeren of delen 
daarvan. Of een deel van het meer in een soort verlandingsproces te laten terugvallen omdat dat 
feitelijk de natuurlijke habitat is van een veenmeer als het Nannewiid. Maar ook hoe 
stromingspatronen van het meer invloed hebben op het verslibbingsproces en of slibkering 
halverwege het meer oplossingen biedt in de toekomst dat dichtslibben tegen te gaan. Maar ook de 
uitbreiding van het natuurgebied naar het noorden, een waterberging  aan de oostkant van het meer 
en de infrastructurele aanpassingen in de omgeving  vereisen professionele aanpak. 
 
Zowel de provincie Fryslan en de gemeente De Fryske Marren onderkennen de noodzaak van een 
dergelijke aanpak. In een bestuurlijk overleg met de gemeente op 29 november is het gebiedsplan 
aangeboden aan de verantwoordelijk portefeuillehouder. Het gebiedsplan is met waardering in 
ontvangst genomen. Daarbij is de afspraak gemaakt de gemeente het gesprek aangaat met de 
provincie om te gaan bezien op welke wijze in het vervolgproces kan worden gefaciliteerd.  
 
Tegelijkertijd zijn in deze periode gesprekken gevoerd met de raadsfracties van alle politieke partijen 
in de gemeenteraad van De Fryske Marren ter ondersteuning van het verzoek tot medewerking in 
het vervolgproces. Bovendien is op 20 december ingesproken op een informatiebijeenkomst 
(zogenaamd petear) van de gemeenteraad. Deze optie tot inspraak was niet alleen gericht op 
informatieverstrekking maar ook gericht op de vraag aan de gemeenteraad om de aanstaande 
Omgevingsvisie DFM aan te passen aan het gebiedsplan Nannewiid e.o.  
 
Tot slot is in de maand december een succesvolle opruimactie van waterplanten georganiseerd. De 
waterplanten waren door de staande stormachtige winden vanuit het zuidwesten en westen 
losgeslagen en op drift geraakt. Deze waterplanten lagen massaal aan de oostkant van het meer 
tegen de oever maar ook bij de zwemlocatie van het strand van de camping Vlig. De hoeveelheid was 
dusdanig groot dat bij ijsgroei van een onverhoopt invallende winter de vrees bestond dat daardoor 
zogenaamd bomijs zou ontstaan met alle gevolgen voor de ijsveiligheid van dien. Vooral ook omdat 
juist aan de oostkant van het Nannewiid en bij de zwemlocatie de ijsliefhebbers het ijs betreden om 
de schaatsen aan te trekken. Met dank aan Staatsbosbeheer zijn deze waterplanten verwijderd en 
opgeruimd.   
 
 
 
 



Communicatie 
 
Voor de primaire communicatie naar buiten wordt gebruik gemaakt van Facebook. Het afgelopen 
jaar is deze belangstelling wat het aantal volgers betreft fors gegroeid. Inmiddels zijn er ruim 700 
volgers en worden onze berichten tot meer dan 2500 keer gelezen. Daarnaast is de communicatie  
verlopen via lokale weekbladen en regionale sites. In de Jouster Courant is het afgelopen jaar een 
aantal keren de voorpagina gehaald. Met publicatie van het gebiedsplan in november is zelfs de 
website van de NOS gehaald. 
 
Ook is er actief naar de aanliggende dorpsbelangen gecommuniceerd over de stand van zaken van 
het project. Tevens zijn bestuursvergaderingen en jaarvergaderingen van de aangrenzende 
plaatselijke belangen bezocht om toelichting te geven op onze plannen.  Met het Wetterskip is 
samen gewerkt aan interne presentaties en video’s om de nieuwe stijl van projecten en de invloed 
van de Mienskip beter te kunnen begrijpen en vertalen. 
  
https://nos.nl/regio/friesland/artikel/197572-oudehaske%E2%80%A6 
 
Financieel jaarverslag 2021 
 
Voor de oriëntatiefase en verkenningsfase was in 2019 € 14.000,- begroot, waarbij het bedrag 
gebaseerd was op vergelijkbare projecten. Bureau Witteveen en Bos uit Heerenveen is op 20 januari 
2020 geselecteerd om een integraal gebiedsplan op te stellen tegen een bedrag van € 9.950,- 
exclusief BTW.  

Als gevolg van de corona pandemie heeft het project ruim een jaar vertraging opgelopen maar in 
november 2021 kon het bestuur het integrale gebiedsplan vaststellen. Over de samenwerking met 
het Bureau Witteveen en Bos, en het door hen gepresenteerde eindresultaat is het bestuur zeer 
tevreden.  In 2021 zijn ook de laatste termijnen (€ 9631,60) voldaan aan Witteveen en Bos, conform 
de in 2019 gemaakte afspraken. 

Overige uitgaven in 2021 betroffen vergader- en promotiekosten (€ 1362,85), bankkosten (€ 143,85), 
en er is een bestuurdersaansprakelijkheidsverzekering afgesloten (€242,-). 

Inkomsten waren er door een leuke actie toen er in februari ijs op het Nannewiid lag en er weer eens 
geschaatst kon worden, en schaatsers konden doneren via QR code (€ 79,-)    

Het saldo op de stichtingsrekening bedroeg per 31-12-2021 € 1594,84. Op de balans is nog 
opgenomen een in 2019 verkregen voorschot van Dorpsbelang a € 500,- 

Er zijn 2 bijlagen bij dit financieel jaarverslag:                                                                                                                
- Financieel Jaaroverzicht 2021 van de Rabobank                                                                                                          
- Financiële verantwoording in samenvatting met balans per 31-12-2021  
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